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ΕΜΠΑΡΓΚΟ 11 π.μ. 22/3/2025 

 

ΟΜΙΛΙΑ 

ΤΟΥ ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΤΟΥ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΟΥ ΚΟΜΜΑΤΟΣ κ. ΝΙΚΟΛΑ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΥ 

 
Πολιτικό και καταστατικό Συνέδριο 

Δημοκρατικού Κόμματος 
 

22.3.2025 
 
 
Εξοχότατε Πρόεδρε της Κυπριακής Δημοκρατίας, 

Έντιμε Αντιπρόεδρε των Ευρωπαίων Σοσιαλιστών και Δημοκρατών, 

Έντιμοι κύριοι υπουργοί, 

Έντιμοι κύριοι Βουλευτές, 

  

Συναγωνίστριες και Συναγωνιστές, 

Φίλες και φίλοι, 

 

Αυτό το Συνέδριο διεξάγεται σε μια κρίσιμη συγκυρία για την πατρίδα και τον λαό μας. 

Σε μια περίοδο όπου η απογοήτευση των πολιτών βρίσκεται στα ύψη. 

Σε μία άνευ προηγουμένου περίοδο πληθωρισμού και ακρίβειας. 

Σε μια περίοδο όπου οι ίδιοι οι θεσμοί αμφισβητούνται και απαξιώνονται.  

 

Στόχος μας με αυτό το συνέδριο είναι να ξανακερδίσουμε την εμπιστοσύνη της κοινωνίας. 

Μια εμπιστοσύνη, την οποία δυστυχώς έχει χάσει, ολόκληρο το πολιτικό σύστημα. 

Είχαμε την ευκαιρία μέσα στα πλαίσια του προ-συνεδριακού μας διαλόγου, να ακούσουμε την κοινωνία και την 
βάση του κόμματος. 
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Να αφουγκραστούμε τις έγνοιες και τις ανησυχίες του κόσμου.  

Την αγωνία των νοικοκυριών που δεν μπορούν να τα βγάλουν πέρα το τέλος του μήνα. 

Τους πολίτες που συναντούν την αδιαφορία και την απροσωπία της  κρατικής μηχανής.  

Των συνταξιούχων που βλέπουν οι κόποι μιας ζωής, να μην είναι αρκετοί για να τους προσφέρουν αξιοπρεπή 
διαβίωση. 

Τα νοικοκυριά που γονατίζουν από το κόστος του ρεύματος και τις αυξήσεις στο οικογενειακό καλάθι. 

Τους νέους μας, που βλέπουν το οικογενειακό σπίτι να γίνεται άπιαστο όνειρο, που βλέπουν την αναξιοκρατία 
και την ασυδοσία παντού, που ανησυχούν για το μέλλον τους, αλλά και για το μέλλον του πλανήτη. 

 

Σε όλες και όλους τους συμπολίτες μας, απαντάμε πως ακούμε τις ανησυχίες τους. 

Βλέπουμε τα προβλήματα και καταλαβαίνουμε τις δυσκολίες. 

 

Δεν ισχυριζόμαστε πως έχουμε τις μαγικές λύσεις.   

Ούτε και ότι δεν έχουμε διαπράξει λάθη.   

Το αντίθετο.   

Ένα σημαντικό μέρος αυτού του συνεδρίου θα πρέπει να αφιερωθεί στην κριτική του πολιτικού συστήματος.   

Του συστήματος που έχει αποτύχει να ανταποκριθεί στις προσδοκίες των πολιτών και της κοινωνίας. 

 

Θα πρέπει όμως να κάνουμε και τη δική μας αυτοκριτική.   

Να δούμε που εμείς έχουμε απογοητεύσει τον κόσμο με τα δικά μας λάθη. 

Και κυρίως να δούμε που εμείς πρέπει να αλλάξουμε,  άμεσα και αποτελεσματικά. 

 

Όσο επίπονο και εάν είναι, πρέπει να κάνουμε μια ειλικρινή εις βάθος ενδοσκόπηση, εάν θέλουμε να 
αφουγκραστούμε το τι μας λέει η βάση του κόμματος αλλά και η ευρύτερη κοινωνία. 
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Δεν πρέπει όμως να περιοριστούμε στην εσωστρέφεια.   

Να κάνουμε την αυτοκριτική και την κριτική μας, ως οφείλουμε να την κάνουμε. 

Αλλά από μεθαύριο, πρέπει να ξεκινήσουμε δουλειά.   

 

Πρέπει να παρουσιάσουμε προτάσεις και λύσεις στα προβλήματα των πολιτών.  

Η κοινωνία δεν θέλει εσωστρέφεια.   

Η κοινωνία θέλει μεταμέλεια, συνέργεια και επιμέλεια στην αντιμετώπιση των προβλημάτων της. 

Για όλα αυτά που μας πονάνε και που πρέπει να αλλάξουν. 

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο, παρουσιάζουμε σήμερα σημαντικές πολιτικές προτάσεις αλλά και καινοτόμες 
καταστατικές αλλαγές. 

 

Καταστατικές αλλαγές 

Ξεκινώντας με τον τρόπο λειτουργίας του κόμματος, θέλουμε να κάνουμε ένα άνοιγμα προς την κοινωνία. 

• Να αξιοποιήσουμε την τεχνολογία για την επαφή με τα μέλη μας αλλά και με τους πολίτες 
o με ψηφιακές συνεδρίες και  
o δημοψηφίσματα για σημαντικά θέματα που απασχολούν τον κόσμο. 

 
• Να κάνουμε βήματα εκσυγχρονισμού και ανανέωσης, όπως είναι ο περιορισμός των θητειών των 

κομματικών και πολιτειακών αξιωματούχων.  
 

• Να δώσουμε έμφαση σε σημαντικά ζητήματα που ενδιαφέρουν την κοινωνία, όπως είναι η κλιματική 
αλλαγή και το περιβάλλον. 
 

• Να εξετάσουμε και να βρούμε τους τρόπους εκσυγχρονισμού του τρόπου εκλογής της ηγεσίας του 
κόμματος. 
 
Προς τούτο το σκοπό, η Κεντρική Επιτροπή έχει αποφασίσει τη σύσταση ειδικής επιτροπή που θα 
εξετάσει και θα προτείνει, πριν από το επόμενο εκλογικό συνέδριο, συγκεκριμένες εισηγήσεις για το 
πως μπορεί να βελτιωθεί και να διευρυνθεί  η εκλογική μας διαδικασία.  
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Οι Πολιτικές Προτάσεις  

Πάνω απ’όλα παρουσιάζουμε σήμερα τις πολιτικές θέσεις και προτάσεις μας, που μπορούν να πάρουν τον τόπο 
μπροστά. 

Απαντάμε ξεκάθαρα στην κοινωνία: λάβαμε τα μηνύματα. 

Βάζουμε μπροστά τον άνθρωπο, την οικογένεια και την πατρίδα. 

Θέτουμε στόχους:  

• την αντιμετώπιση της ακρίβειας  
• την στήριξη της μεσαίας τάξης και των ευάλωτων ομάδων  
• την ανάπτυξη της οικονομίας και τη ενίσχυση των επιχειρήσεων  
• την μεταρρύθμιση της παιδείας και την βελτίωση των υποδομών της υγείας 
• την ενίσχυση του κοινωνικού κράτους και τη στήριξη των προσφύγων μας  
• την πάταξη της γραφειοκρατίας και την ηλεκτρονική διακυβέρνηση  
• την αντιμετώπιση της παράνομης μετανάστευσης και την πάταξη της διαπλοκής και διαφθοράς 

 

Φίλες και φίλοι, 

Έχω πει πως το συνέδριο μας διεξάγεται μέσα σε μια κρίσιμη συγκυρία. 

Διεξάγεται όμως και στο μέσω της θητείας της παρούσας διακυβέρνησης. 

Μιας κυβέρνησης που το Δημοκρατικό Κόμμα εξέλεξε, στήριξε και συνεχίζει να στηρίζει. 

Παρόλες τις δυσκολίες, μέσα σε αυτά τα δυο χρόνια έχουν επιτευχθεί πολλά. 

Σημειώνουμε με ικανοποίηση πως σημαντικές προτάσεις του Δημοκρατικού Κόμματος έχουν περιληφθεί στο 
πρόγραμμα διακυβέρνησης του Νίκου Χριστοδουλίδη και έχουν ήδη υλοποιηθεί. 

Μεταξύ άλλων προτάσεις όπως:  

• Η σύσταση και δημιουργία Υφυπουργείου Μετανάστευσης  
• Η έμφαση στις απελάσεις στη μεταναστευτική μας πολιτική 
• Η μείωση του ΦΠΑ στο ηλεκτρικό ρεύμα  
• Η αύξηση των δαπανών για την άμυνα 
• Η κατάργηση του τέλους των €350 για τις εταιρίες 
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• Το ειδικό τέλος μεταβίβασης για την στήριξη των προσφύγων  

• Το Συμβούλιο Στρατηγικής Συνεργασίας με την Ελλάδα. 

Όλα αυτά και πολλά άλλα έχουν επιτευχθεί και υλοποιηθεί μετά από δικές μας εισηγήσεις αλλά και με τη 
δική μας στήριξη. 

Φίλες και φίλοι, 

Το κόμμα μας έχει δώσει σκληρές μάχες και έχει πληρώσει βαρύτατο πολιτικό κόστος για να κρατήσει σταθερή 
την οικονομική και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. 

Είναι για αυτό τον λόγο, που οφείλουμε, ή μάλλον δικαιούμαστε, να δηλώνουμε την ικανοποίηση μας, για την 
πορεία της κυπριακής οικονομίας.      

 

Οικονομία  

Μέσα σε δυο χρόνια, είχαμε 8 αναβαθμίσεις της κυπριακής οικονομίας από τους οίκους αξιολόγησης. 

Η Κύπρος καταγράφει σήμερα τέτοια χαμηλά ποσοστά ανεργίας που δεν έχουμε δει από το 2008. 

Για πρώτη φορά, οι κοινωνικές παροχές ξεπερνούν τα €2 δισεκατομμύρια ευρώ. 

Η Κύπρος καταγράφει τον δεύτερο μεγαλύτερο ρυθμό ανάπτυξης στην ΕΕ 

Με τις θυσίες του κυπριακού λαού, η Κύπρος είναι μέσα στις μόλις τέσσερεις χώρες παγκοσμίως που κατάφερε 
να μοιράσει στο μισό το δημόσιο χρέος της, μέσα σε μόλις 10 χρόνια. 

Ξαναμπαίνουμε στα κριτήρια του Μάαστριχτ. 

Ξαναμπήκαμε στην επενδυτική βαθμίδα «Α». 

Ξαναμπήκαμε σε τροχιά ανάπτυξης. 

Αλλά φυσικά γνωρίζουμε, ότι τίποτα από όλα αυτά δεν σημαίνει κάτι, εάν τα οφέλη της κυπριακής οικονομίας 
δεν τα βλέπουν οι πολλοί, αλλά μόνο οι λίγοι.  

Θα σας διαβάσω λοιπόν κάποιες διαπιστώσεις: 

«…Ο κατώτατος μισθός για πρώτη φορά ανέβηκε πάνω από τα  €1.000…».  

«…Η αγοραστική δύναμη των μέσων μισθών…αυξήθηκε το 2023 και το 2024...» 
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«…Οι αυξήσεις στους ονομαστικούς μισθούς υπερκάλυψαν τις επιπτώσεις του πληθωριστικού 
κύματος…»  

«…η αύξηση του πραγματικού μισθού είναι σε επίπεδο11% ψηλότερο από την περίοδο 2006-2011…» 

Ποιοι τα λένε αυτά; 

Αυτά δεν τα λέω εγώ.  Είναι αποσπάσματα και διαπιστώσεις από την τελευταία ετήσια έκθεση της ΠΕΟ. 

Αγαπητέ Υπουργέ των οικονομικών, οφείλω να ομολογήσω πως, όποτε αναλαμβάνεις το υπουργείο 
οικονομικών η οικονομία διαπρέπει. 

 

Συναγωνίστριες και συναγωνιστές, 

Φίλες και φίλοι, 

Διανύσαμε πολλή δρόμο από τα κοινωνικά παντοπωλεία, τις χρεοκοπίες και τα κουρέματα, για να φτάσουμε σε 
αυτό το σημείο. 

Ο κόσμος πέρασε πολλά.  Πετύχαμε όμως πολλά.  

Το Δημοκρατικό Κόμμα συνέβαλε τα μέγιστα σε αυτή την πορεία ανάκαμψης. 

Δικαιούμαστε να είμαστε περήφανοι για αυτή την πορεία, γιατί εμείς, πάντα βάζαμε και πάντα θα βάζουμε 
πάνω από το κόμμα την πατρίδα.    

Η μάχη όμως κατά της ακρίβειας συνεχίζεται.   

Και δεν υποτιμούμε τον αντίπαλο. 

Λόγω του κορονοϊού, η παγκόσμια οικονομία διανύει μια περίοδο πληθωρισμού και ακρίβειας που δεν έχουμε 
δει από την δεκαετία του 70. 

 

Ακρίβεια  

Είναι για αυτό που σημειώνουμε με ικανοποίηση τα έκτακτα μέτρα €750 εκ. που ήδη έχουν προωθηθεί από 
την κυβέρνηση και περιλαμβάνουν: 

• Την επέκταση της επιδότηση ρεύματος έτσι ώστε να καλύψει τους χαμηλοσυνταξιούχους και τις 
μονογονεϊκές οικογένειες 

• Τον μηδενικό συντελεστή ΦΠΑ σε είδη πρώτης ανάγκης  
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• Την αύξηση επιδομάτων τέκνου και φοιτητών  
• Το πρόγραμμα «φωτοβολταϊκά για όλους» 
• Τη στεγαστική επιδότηση νεαρών ζευγαριών με εφάπαξ χορηγία €50.000 
• Την επιδότηση στεγαστικών δανείων  
• Το σχέδιο ενοίκιο έναντι δόσης 

• Την καταβολή της σύνταξης από τον 1ο μήνα 

Όμως, πρέπει να τονίσουμε πως το καλύτερο μέτρο κατά της ακρίβειας είναι μια ανθηρή και ισχυρή οικονομία.    

Και για να πάει μπροστά η οικονομία χρειαζόμαστε,  

• Τη διαφύλαξη και τη διατήρηση της δημοσιονομικής σταθερότητας.   
 

• Την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας  και τη στήριξη της επιχειρηματικότητας . 
 

• Την αξιοπρεπή εργοδότηση και συνθήκες εργασίας. 
 

• Τη βελτίωση της λειτουργίας των θεσμών του κράτους και τον περιορισμό της γραφειοκρατίας. 

Επιπρόσθετα ως Δημοκρατικό Κόμμα πιστεύουμε πως χρειαζόμαστε ένα Νέο Μοντέλο Ανάπτυξης. 

Ένα μοντέλο που θα εδράζεται πάνω: 

 

1. Στην αύξηση του παραγωγικού πληθυσμού της χώρας. 

Μεγαλύτερος παραγωγικός πληθυσμός σημαίνει μεγαλύτερη οικονομία, περισσότερη κατανάλωση, 
περισσότερα κέρδη για τις επιχειρήσεις, περισσότερα έσοδα για το κράτος. 

Αν μπορώ να παραφράσω μια γνωστή παροιμία.  Δεν είναι «ο χρόνος που είναι χρήμα». 

Οι άνθρωποι είναι χρήμα.   

Οι άνθρωποι είναι ο πλούτος μιας χώρας. 

Οι άνθρωποι είναι που εργάζονται, που παράγουν, που επενδύουν και που δημιουργούν. 

Αν θέλουμε πλούτο, πρέπει να επενδύσουμε στον άνθρωπο.    

Επομένως πρέπει να στοχεύσουμε την αύξηση του παραγωγικού πληθυσμού της χώρας μας,  

• Με την επαναφορά των νέων μας που βρίσκονται στο εξωτερικό 
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• Τη δημιουργία νέων και σύγχρονων θέσεων εργασίας 

 
• Με την προσέλκυση ξένων επενδύσεων και εταιρειών,  
• με την προσέλκυση ατόμων με τεχνογνωσία, ταλέντο, πείρα και κεφαλαιουχικούς πόρους. 

 
• Αλλά παράλληλα, με τη μείωση της παράνομης μετανάστευσης και της αδήλωτης εργασίας.  

2. Στην καινοτομία 

Θέλουμε να δούμε να εφαρμόζεται μια στρατηγική ενθάρρυνση της καινοτομίας και αξιοποίησης της 
τεχνολογίας.   

Ένας τομέας που από το πουθενά μέσα σε 7 χρόνια κατάφερε να είναι ο τρίτος μεγαλύτερος σε συνεισφορά 
στην οικονομία μας μετά τις υπηρεσίες και τον Τουρισμό. 

Η Κύπρος πρέπει και μπορεί να καταστεί περιφερειακό κέντρο καινοτομίας. 

Αλλά για να επιτευχθεί αυτός ο στόχος απαιτείται μια συλλογική προσπάθεια. 

Για την ενθάρρυνση των εταιρειών τεχνολογίας και καινοτομίας, 

Προτείνουμε, 

• Να δοθούν κίνητρα για προσέλκυση εξειδικευμένου ανθρώπινου δυναμικού  
 

• Να δοθούν φορολογικά κίνητρα προς τις επιχειρήσεις για επενδύσεις με σκοπό την εξοικονόμηση 
ενέργειας και νερού. 

 
• Να απλοποιηθεί η διαδικασία εργοδότησης προσοντούχων ατόμων από τρίτες χώρες,   

 
• Πρέπει να δημιουργηθεί μία ενιαία εποπτική αρχή η οποία θα είναι υπεύθυνη  για την έκδοση όλων των 

αδειών που απαιτούνται για πιθανές επενδύσεις  
 

• Όλες οι άδειες που απαιτούνται να εκδίδονται ηλεκτρονικά 
 

Ενέργεια  

Φίλες και φίλοι,  

Πρέπει άμεσα να αντιμετωπίσουμε την ενεργειακή φτώχεια του λαού μας. 

Πληρώνουμε το 2ο ακριβότερο επιχειρηματικό ρεύμα στην Ευρώπη και το 7ο πιο ακριβό καταναλωτικό ρεύμα. 
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Επομένως πρέπει, 

• να προχωρήσουμε άμεσα στην λειτουργία της ανταγωνιστικής αγορά ηλεκτρισμού, με την 
ελευθεροποίηση της αγοράς, αυτό το καλοκαίρι. 
 
Η δημιουργία συνθηκών ανταγωνισμού θα οδηγήσουν τις τιμές προς τα κάτω.  Αυτή είναι η δέσμευση 
μας προς τον κύπριο καταναλωτή. 
 

• Πρέπει να ολοκληρωθούν όλες οι απαραίτητες υποδομές.  
o για την έλευση του φυσικού αερίου για ηλεκτροπαραγωγή  

και  
o την αναβάθμιση του ηλεκτρικού δικτύου για να πάψουμε να κόβουμε την «πράσινη ενέργεια» 

των φωτοβολταϊκών 
 

Και φυσικά, πρέπει να προχωρήσει η ηλεκτρική διασύνδεση με το ευρωπαϊκό δίκτυο, μέσω της Ελλάδας, έτσι 
ώστε να πάψει η Κύπρος να είναι η μοναδική απομονωμένη ενεργειακά χώρα στην Ευρώπη. 

Θέλω να ευχαριστήσω, πρώτα τον Υπουργό Ενέργειας για τις έντονες προσπάθειες που κάνει προς αυτή τη 
κατεύθυνση, 

Αλλά να μου επιτρέψετε από αυτό το συνέδριο να ευχαριστήσω ιδιαίτερα, τον Πρωθυπουργό της Ελλάδας, για 
την αποφασιστικότητα που δείχνει σε ότι αφορά την ηλεκτρική διασύνδεση με την Κύπρο. 

Είναι με ιδιαίτερη ευχαρίστηση που ακούσαμε Έλληνα πρωθυπουργό να λέει ότι «η Κύπρος ΔΕΝ κείται 
μακράν»… 

 

Στεγαστικό  

Συναγωνίστριες και Συναγωνιστές, 

Το κόστος στέγασης αποτελεί ένα από τα σημαντικότερα κοινωνικά προβλήματα της χώρας μας.   

Η Κύπρος έχει να αντιμετωπίσει μια ιδιαιτερότητα σε ότι αφορά τα γεωγραφικά της χαρακτηριστικά.  Είναι  
νησί, με περιορισμένη έκταση και, δυστυχώς, ένα μεγάλο  ποσοστό του εδάφους της βρίσκεται υπό κατοχή. 

Δεν μπορούμε λοιπόν να καθοδηγούμαστε σήμερα από ένα πολεοδομικό σχεδιασμό της δεκαετίας του 60. 
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Στόχος μας πρέπει να είναι η προσιτή στέγη για όλες και όλους, με τρόπο που να ενθαρρύνεται ο θεσμός της 
οικογένειας και να ενισχύεται η κοινωνική συνοχή. 

Και για να διατηρηθεί σε λογικά επίπεδα το κόστος στέγασης πρέπει να αυξηθεί η προσφορά. 

Δεν μπορούμε να κτίσουμε μια μεγαλύτερη Κύπρο.  Μπορούμε όμως να κτίσουμε προς τα πάνω.   

• Η επιλογή που έχουμε για άμεση αύξηση της προσφοράς είναι η αξιοποίηση του ύψους.   
Θέλουμε την αύξηση του πολεοδομικού συντελεστή σε οικιστικές περιοχές. Το ύψος πρέπει να είναι ο 
κανόνας και όχι η εξαίρεση. 

• Πρόσθετα, προτείνουμε τη δημιουργία μιας Ενιαίας Στεγαστικής Αρχής η οποία θα διαχειρίζεται όλα τα 
κυβερνητικά στεγαστικά προγράμματα  

• Θέλουμε να δοθούν φορολογικά κίνητρα για να ενθαρρυνθούν οι επενδύσεις σε προσιτή κοινωνική 
στέγαση, σε αθλητικές εγκαταστάσεις, μουσεία και σχολεία.   

• Θέλουμε να δοθούν πολεοδομικά κίνητρα αναζωογόνησης περιοχών σε επαγγελματίες ανάπτυξης γης 
για την ανακαίνιση οικιστικών μονάδων και πολυκατοικιών σε παραμελημένες περιοχές των πόλεων.   
 

• Να δοθούν κίνητρα και αντικίνητρα για την ένταξη αδρανών οικιστικών οικοπέδων σε αστικές και 
περιαστικές περιοχές. 

 

Συνταξιοδοτικό  

Φίλες και φίλοι, 

Οφείλουμε να αναγνωρίσουμε πως έγιναν σημαντικά βήματα από την παρούσα κυβέρνηση σε ότι αφορά την 
παραχώρηση επιδομάτων και συντάξεων. 

Κάτι που ακούγεται αυτονόητο - αλλά στην Κύπρο του 21ου αιώνα δεν ήταν – έχει επιτευχθεί:  για πρώτη φορά η 
σύνταξη καταβάλλεται στο πρώτο μήνα της αφυπηρέτησης.  Το πέτυχε αυτή η κυβέρνηση.  

Όμως, 

• 1 στους 3 εργαζόμενους στην Κύπρο συνεχίζει να εργάζεται και μετά την αφυπηρέτηση  
• 2 στους 3 το κάνουν λόγω οικονομικής ανάγκης γιατί η σύνταξη τους δεν τους αρκεί για να ζήσουν... 

Είναι το πιο ψηλό ποσοστό στην ΕΕ, κάτι που δεν περιποιεί τιμή στη κοινωνία μας. 

Στο συνταξιοδοτικό απαιτείται μια δραστική και ολοκληρωμένη μεταρρύθμιση στο συνταξιοδοτικό, ανάλογης 
αυτής που έγινε με το ΓΕΣΥ. 
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Να υιοθετήσουμε τις καλές πρακτικές άλλων χωρών και να δώσουμε πίσω την αξιοπρέπεια στους 
συνταξιούχους μας  

• Με μια σωστή επενδυτική πολιτική του ΤΚΑ που θα αυξήσει τις συντάξεις 
• Με υποχρεωτική συμμετοχή σε επαγγελματικά συνταξιοδοτικά σχέδια 

Και δεν το ζητούμε – απαιτούμε - την αύξηση των συντάξεων των χαμηλοσυνταξιούχων μας και δεν πρόκειται 
να σταματήσουμε να το απαιτούμε μέχρι να το πετύχουμε. 

 

Υγεία  

Θέλουμε να δούμε την ουσιαστική αναβάθμιση των υποδομών της υγείας, ιδιαίτερα σε ότι αφορά τα δημόσια 
νοσηλευτήρια τα οποία πρέπει επιτέλους να αυτονομηθούν.  

Εισηγούμαστε να διοριστεί μια ειδική επιτροπή εμπειρογνωμόνων για να εξετάσει τον τρόπο λειτουργίας του 
ΓΕΣΥ και να προτείνει τους τρόπους, 

• βελτίωσης των διαδικασιών εποπτείας, 

• μείωσης των χρόνων αναμονής,  

• και περιορισμού των καταχρήσεων,  

Όμως οφείλουμε να χαιρετίσουμε δυο σημαντικές πρωτοβουλίες:  

• την κατάθεση του νομοσχεδίου για τις πανεπιστημιακές σχολές στα νοσοκομεία 
μας, κάτι που περιμένουμε εδώ χρόνια,  

και 

• εδώ και χρόνια συζητούσαμε και ζητούσαμε επιτακτικά να επιχορηγούνται και οι 
συγγενείς των ασθενών που μεταβαίνουν για θεραπεία στο εξωτερικό. 

Πάνω από είκοσι χρόνια το ζητούσαμε.   Ο υπουργός υγείας που το πέτυχε βρίσκεται σήμερα εδώ μαζί 
μας και τον ευχαριστούμε. 

 

Διαφθορά 

Χαιρετίζουμε επίσης το γεγονός ότι μετά από 10 χρόνια διολίσθησης, τα τελευταία δυο χρόνια η Κύπρος έχει 
βελτιώσει κατά 3 βαθμίδες την κατάταξη της στον Διεθνή Δείκτη Αντίληψης της Διαφθοράς. 
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Από το «μαύρο πρόβατο της Ευρώπης» που μας είχαν καταντήσει κάποιοι, βλέπουμε τη χώρα μας να 
ξανακερδίζει και πάλι την αξιοπιστία της διεθνώς. 

 

Μεταναστευτικό  

Συναγωνίστριες και συναγωνιστές, 

Το μεταναστευτικό πρόβλημα της Κύπρου για πολλά χρόνια είχε ξεφύγει  εκτός ελέγχου.   

Λανθασμένες αποφάσεις αντί να λύσουν το πρόβλημα, το διόγκωναν.    

Μια εξωφρενική επιδοματική πολιτική, τα συρματοπλέγματα, οι «οριοφύλακες»,  όχι μόνο δεν άγγιξαν την ουσία 
του προβλήματος.   

Το έκαναν χειρότερο.   

Είναι λοιπόν με ιδιαίτερη ικανοποίηση που στηρίξαμε  τη δημιουργία του Υφυπουργείου Μετανάστευσης, η 
σύσταση του οποίου δείχνει την αποφασιστικότητα της παρούσας κυβέρνησης για τη συνολική και 
αποτελεσματική αντιμετώπιση του Μεταναστευτικού, μέσω μεταξύ άλλων, και της εφαρμογής των προτάσεων 
του Δημοκρατικού Κόμματος. 

Τον Μάρτιο του 2023, όταν αναλάμβανε η παρούσα διακυβέρνηση: 

• Παρέλαβε 30.000 εκκρεμούσες αιτήσεις για άσυλο. 

• 3.500 άτομα στεγάζονταν στο Πουρνάρα σε άθλιες συνθήκες.   

• Η Κύπρος, κατά αναλογία πληθυσμού, είχε πέντε φορές μεγαλύτερο αριθμό αιτητών πολιτικού ασύλου 
από την αμέσως επόμενη ευρωπαϊκή χώρα, που ήταν η Αυστρία. 

• Οι ροές  από τα Κατεχόμενα  αλλά και τη θάλασσα ήταν αμείωτες.  

Σήμερα, δύο χρόνια μετά, διαπιστώνεται μια εντελώς διαφορετική εικόνα: 

• Η Ευρωπαϊκή Ένωση μας βοήθησε και πίεσε την Τουρκία και τον Λίβανο για τη συγκράτηση των προς 
εμάς μεταναστευτικών ροών.  

• Πλέον  οι αφίξεις από τη θάλασσα είναι  μηδενικές.  

Οι αφίξεις αιτητών ασύλου από αυτές τις χώρες εκμηδενίστηκαν. 

• Υλοποιήθηκε μια αποτρεπτική και αποτελεσματική εκστρατεία ενημέρωσης στις χώρες προέλευσης  
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Αποτέλεσμα:  93% μείωση στις αιτήσεις ασύλου από αφρικανικές χώρες.   

• Διπλάσιος  αριθμός λειτουργών  εξετάζουν τις αιτήσεις ασύλου. 

• Ως αποτέλεσμα οι αιτήσεις εξετάζονται μέσα σε μέρες, όχι μήνες ή  χρόνια. 

Αποτέλεσμα:  95% των αιτήσεων απορρίπτεται. 

Τα επιδόματα αυτών των αιτητών διακόπτονται αμέσως  με την απόρριψη των αιτήσεων. 

• Γενικά οι αφίξεις είναι μειωμένες κατά 37%, φτάνοντας στο πιο χαμηλό επίπεδο των τελευταίων έξι 
χρόνων.  

• Καταγράφεται  75% μείωση στις αιτήσεις ασύλου σε σχέση με το 2022. 

• Το 2024 έγιναν  πάνω από 10,000 επιστροφές και απελάσεις. 

Για να βάλουμε αυτό το νούμερο σε ένα συγκριτικό πλαίσιο:  

Σε απόλυτους αριθμούς, όχι κατ’ αναλογία πληθυσμού,  

η μικρή Κύπρος το 2024 έχει πετύχει περισσότερες απελάσεις και επιστροφές από ολόκληρο το 
Ηνωμένο Βασίλειο.   

Άλλοι θέλουν να δώσουν διαβατήρια στους μετανάστες,  

Εμείς πετύχαμε, για πρώτη φορά στην ιστορία του Μεταναστευτικού, ν’αδειάσει το «Πουρνάρα». 

Σε ολόκληρη την Ευρώπη, από την Ιταλία μέχρι το Ην. Βασίλειο,  

η Κύπρος είναι η μόνη χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση η οποία παρουσιάζει μείωση στις μεταναστευτικές 
ροές, ενώ  η υπόλοιπη Ευρώπη παρουσιάζει αύξηση.  

Η σωστή μεταναστευτική πολιτική πρέπει να συνεχίσει.  

Πρέπει: 

• Να ολοκληρωθούν τα νέα κέντρα φιλοξενίας.  

• Να συνεχίσει η αυστηρή εφαρμογή του νόμου για τους διακινητές και όσους υποκινούν και 
θησαυρίζουν από την παράνομη διακίνηση αιτητών ασύλου.   

• Να ενθαρρύνουμε την επιστροφή των Σύριων αιτητών ασύλου στη Συρία, λόγω της κατάρρευσης του 
καθεστώτος Άσαντ.  



 

 

14 
Σε κάθε περίπτωση, το Μεταναστευτικό είναι πλέον διαχειρίσιμο. 

Επομένως φίλε Υφυπουργέ Μετανάστευσης, μην πτοείσαι από τις επιθέσεις των επικριτών σου για τα δήθεν 
«push backs». 

 

Γιατί πίσω σου έχεις ολόκληρο τον κυπριακό λαό που σε στηρίζει και κάνει το δικό του «push back» στην 
κριτική. 

Συνέχισε ότι κάνεις.  Πετυχαίνει. 

Συναγωνίστριες και συναγωνιστές, 

Θα μπορούσαμε να μιλάμε για ώρες για τις προτάσεις που βρίσκονται στην Πολιτική μας Διακήρυξη. 

Δεν μπορώ όμως να τις αναλύσω όλες μέσα στα πλαίσια μίας ομιλίας 

Οι προτάσεις μας είναι καινοτόμες, είναι ουσιαστικές και μπορούν να πάρουν τον τόπο μπροστά. 

Έρχονται να προσθέσουν στο μεγάλο κυβερνητικό έργο που υλοποιείται με επιτυχία σήμερα.  

 

Εξοχότατε φίλε πρόεδρε, 

Το Δημοκρατικό Κόμμα τιμά τις συνεργασίες του.  

Πιστεύουμε σε αυτή τη διακυβέρνηση και θέλουμε να πετύχει.  

Το Δημοκρατικό Κόμμα συνέβαλε καθοριστικά στην εκλογή και στηρίζει αυτή την κυβέρνηση με όλες του τις 
δυνάμεις. 

Δικαιούμαστε λοιπόν να είμαστε απαιτητικοί.   

Αυτόν τον ρόλο μας ανάθεσε ο λαός. 

Απαιτείται κατά την άποψη μας, καλύτερος συντονισμός στην παραγωγή πολιτικής και καλύτερη διαβούλευση 
στις κυβερνητικές αποφάσεις. 

Δίνουμε στήριξη, αλλά δεν δίνουμε λευκή επιταγή.   

Έχουμε δικαίωμα να απαιτούμε, να διεκδικούμε και εκεί και όπου πρέπει ακόμη και να επικρίνουμε. 

Όχι επειδή θέλουμε να μειώσουμε, αλλά επειδή θέλουμε να προσθέσουμε στο κυβερνητικό έργο.  
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Και θέλουμε να προειδοποιούμε όσους εργολαβικά και καθημερινά επιχειρούν την αποδόμηση του Νίκου 
Χριστοδουλίδη. 

Σε όσους επιχαίρουν με την κάθε δυσκολία, με το κάθε παραπάτημα της χώρας.  

Αυτή η επιχειρούμενη αποδόμηση, δεν θα φέρει πολιτικά οφέλη εκεί που νομίζουν, αλλά θα εκθρέψει την 
αντίδραση, την αποχή και την κατάρρευση των θεσμών. 

Η στείρα και μηδενιστική αντιπολίτευση θα οδηγήσει ολόκληρο το πολιτικό σύστημα στην απαξίωση. 

Τους καλούμε λοιπόν να κάνουν δεύτερες σκέψεις,  

 

Γενεύη    

Συναγωνίστριες και συναγωνιστές, 

 

Πριν από λίγες μέρες ολοκληρώθηκε η κρίσιμη  Πολυμερής Διάσκεψη για το Κυπριακό στη Γενεύη. 

Είμαι βέβαιος πως θα συμφωνήσετε μαζί μου, πως οι στόχοι που είχε θέσει η πλευρά μας σε αυτή τη διάσκεψη, 
επιτεύχθηκαν, λόγω των σωστών χειρισμών του Προέδρου της Δημοκρατίας. 

Παρά την παρελκυστική τακτική της Άγκυρας, παρά το ότι κάποιοι προέβλεπαν ένα νέο αδιέξοδο, στη Γενεύη 
πετύχαμε μια νέα διαδικασία στο κυπριακό, η πρώτη μετά το 2017. 

Ο ίδιος ο Γενικός Γραμματέας του ΟΗΕ έκανε αναφορά σε «πρόοδο για πρώτη φορά μετά το 2017». 

Πρόκειται για ένα σημαντικό πρώτο αποτέλεσμα της νέας κινητικότητας στο Κυπριακό την οποία έχουν 
τροχιοδρομήσει οι πρωτοβουλίες του Προέδρου Χριστοδουλίδη και τις οποίες από την πρώτη στιγμή το 
Δημοκρατικό Κόμμα έχει στηρίξει.  

Αποτιμούμε ως θετικές και αξιοσημείωτες τις αποφάσεις της Διάσκεψης για: 

1. Τον διορισμό προσωπικής απεσταλμένης του Γενικού Γραμματέα, η οποία θα αναλάβει να εξετάσει 
και να προτείνει τα επόμενα βήματα στη διαδικασία. 

2. Τη σύγκληση μιας νέας Πολυμερούς Διάσκεψης με την ίδια σύνθεση τον ερχόμενο Ιούλιο  

και 

3. Τη συνέχιση της συζήτησης για 6 ενότητες Μέτρων Οικοδόμησης Εμπιστοσύνης,  
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τα οποία Μέτρα δεν προϋποθέτουν και δεν αφορούν αναγνώριση θεσμών του ψευδοκράτους, αλλά 
ουσιαστικά ζητήματα που απασχολούν τους ελληνοκυπρίους και τους τουρκοκυπρίους. 

Σημειώνουμε ιδιαίτερα, 

• Την ξεκάθαρη αναφορά του Γενικού Γραμματέα, εντός της διάσκεψης, ότι η συζήτηση διεξάγεται μέσα 
στο πλαίσιο των ψηφισμάτων του ΟΗΕ που αποτελούν τη βάση επίλυσης του Κυπριακού. 

• Το γεγονός ότι αποφεύχθηκε η αναφορά «no common ground», που επιδίωκε η τουρκική πλευρά στο 
κοινό ανακοινωθέν, και η οποία παραπέμπει σε άλλες μορφές λύσης πέραν των ψηφισμάτων του ΟΗΕ 
και της συμφωνημένης βάσης. 

• Τη σημαντική επιτολή της προέδρου της Ευρωπαϊκής Ένωσης προς τον ΓΓ η οποία τονίζει πως η βάση 
που καθορίζουν τα ψηφίσματα του ΟΗΕ είναι η μόνη βάση που αποδέχεται η ΕΕ 

Φυσικά και δεν υποτιμούμε τις δυσκολίες που εξακολουθούμε να έχουμε μπροστά μας.   

Είναι αναμενόμενο ότι η τουρκική πλευρά θα επιχειρήσει να παρουσιάσει το  δικό της αφήγημα στην 
εκπρόσωπο του ΓΓ. 

Δεν αναμένουμε ότι αυτή η συζήτηση θα είναι εύκολη.   

Ούτε και εθελοτυφλούμε σε ότι αφορά την καλοπιστία της τουρκικής πλευράς στην  διαπραγμάτευση των ΜΟΕ. 

Υπάρχει ακόμη αρκετός δρόμος μπροστά μας που πρέπει να διανύσουμε για να πετύχουμε τα επόμενα βήματα 
που θα μας οδηγήσουν σε διαπραγματεύσεις.  

Ως Δημοκρατικό Κόμμα, επιμένουμε ότι κάθε διερεύνηση και κάθε προσπάθεια πρέπει να παραμείνουν 
αυστηρά εντός του πλαισίου των ψηφισμάτων του ΟΗΕ.  

Όμως οφείλουμε να σημειώσουμε το εξής. 

Το Δημοκρατικό Κόμμα εδώ και αρκετό καιρό επέμενε πως αυτό που απαιτείται στο Κυπριακό είναι μια νέα 
ολοκληρωμένη στρατηγική σε διεθνές και ευρωπαϊκό επίπεδο, η οποία,  

• Θα δημιουργήσει συμμαχίες 
• Θα πιέσει την Τουρκία 
• Θα αναβαθμίσει τον γεωστρατηγικό μας ρόλο 

Για αυτή μας τη θέση δαιμονοποιηθήκαμε, λοιδορηθήκαμε και επικριθήκαμε. 

Σήμερα όμως βλέπουμε ένα Νίκο Χριστοδουλίδη που δεν αφήνει γωνιά της γης χωρίς να προωθήσει την εθνική 
μας υπόθεση. 
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• Πέτυχε σημαντικές συνεργασίες με σημαντικές χώρες, όπως οι Ηνωμένες Πολιτείες, το Ισραήλ και η 

Γαλλία. 

• Ίδρυσε το Συμβούλιο Στρατηγικής Συνεργασίας με την Ελλάδα. 

• Ανέδειξε τη γεωστρατηγική σημασία της Κύπρου με την ανθρωπιστικό διάδρομο προς τη Γάζα. 

• Πέτυχε την ενεργότερη εμπλοκή της Ευρωπαϊκής Ένωσης 

Βλέπουμε τα αποτελέσματα αυτής της στρατηγικής στη Γενεύη και όχι μόνο. 

 

Φίλε Πρόεδρε, 

Θέλουμε να σε διαβεβαιώσουμε πως, 

• Όσο αγωνίζεσαι για τα δίκαια του κυπριακού ελληνισμού,  

• όσο διεκδικείς στη βάση αρχών,  

• όσο υπερασπίζεσαι την αξιοπρέπεια του λαού μας, 

να ξέρεις πως αυτό το κόμμα θα στέκεται δίπλα σου και θα σε στηρίζει με όλες του τις δυνάμεις.  

Συνέχισε τις προσπάθειες και τον εθνικό αγώνα.  Αγνόησε την υπονόμευση και τις Κασσάνδρες.   

Η ιστορία θα σε δικαιώσει όπως βλέπουμε σήμερα να δικαιώνεται ο Τάσσος Παπαδόπουλος, ακόμη και από 
τους μεγαλύτερους επικριτές του.   

 

Συναγωνίστριες και συναγωνιστές,  

Σε τρεις μέρες θα γιορτάσουμε την επέτειο της 25ης Μαρτίου.  Τη μέρα της εθνικής παλιγγενεσίας. 

Τη μέρα που ο ελληνισμός, έπαψε να ζει σκλάβος και διεκδίκησε την ελευθερία του. 

Μια επανάσταση που ανέδειξε την Ελλάδα στη θέση που της αξίζει: ένα ισότιμο κράτος, μέλος της μεγάλης 
ευρωπαϊκής οικογένειας. 

Την εξέγερση που οδήγησε με τη σειρά της στην Κυπριακή επανάσταση και του Έπους του ‘55-59. 

Κατανοούμε την πικρία και την απογοήτευση που νιώθει σήμερα ο κόσμος.   

Όμως οφείλουμε να προειδοποιήσουμε πως η ανέξοδη διαμαρτυρία δεν φέρνει αποτέλεσμα.  
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Αυτό που χρειάζεται σήμερα η Κύπρος, είναι μια «επανάσταση της λογικής». 

Μέσα σε ένα παγκόσμιο κλίμα αστάθειας και αβεβαιότητας,  

όταν από την Αμερική μέχρι την Ευρώπη,  από τη Μέση Ανατολή μέχρι την Ουκρανία, σείονται συθέμελα οι 
διεθνείς δομές που κερδήθηκαν με πολέμους και θυσίες, η κατεχόμενη Κύπρος δεν έχει την πολυτέλεια για 
περιπέτειες και πειραματισμούς. 

Αυτό που χρειαζόμαστε είναι σταθερότητα, υπευθυνότητα και πατριωτισμό. 

Το Δημοκρατικό Κόμμα αποτελεί, 

• εγγύηση σταθερότητας για την οικονομία,  
• εγγύηση διεκδίκησης για την κοινωνία,  
• εγγύηση υπευθυνότητας για τη λύση του Κυπριακού. 

Δυνατή φωνή του Δημοκρατικού Κόμματος σημαίνει δυνατή κυβερνητική παρουσία. 

Όμως σε αυτή τη προσπάθεια δεν μπορούμε να είμαστε μόνοι. 

Απευθύνουμε κάλεσμα συνεργασίας σε κάθε δημοκρατικά σκεπτόμενο πολίτη που θέλει να ενώσει τη δύναμη 
του μαζί μας. 

Απευθύνουμε χέρι φιλίας σε φίλους, νυν και πρώην συναγωνιστές, τους οποίους ενδεχομένως και εμείς να 
πικράναμε, αλλά με τους οποίους μας ενώνουν πολύ περισσότερα απ’ όσα μας χωρίζουν. 

Γυρίζουμε σελίδα.   Το άνοιγμα προς την κοινωνία πρέπει να σημαίνει πραγματικό άνοιγμα προς την κοινωνία. 

Και την αμέσως επόμενη περίοδο θα εξαντλήσουμε κάθε δυνατότητα και κάθε ευκαιρία να πετύχουμε 
συνεργασίες. 

 

Αλληλεγγύη  

Ξεκινούμε όμως από σήμερα.   Όπου με ιδιαίτερα χαρά σας ανακοινώνω ότι αυτές τις μέρες βρισκόμαστε στο 
τελικό στάδιο ένταξης και προσχώρησης της «Αλληλεγγύης» στο Δημοκρατικό Κόμμα.  

Με την φίλη την Ελένη Θεοχάρους έχουμε δώσει κοινούς αγώνες και ανυπομονώ να δώσουμε πολλούς ακόμη 
αγώνες μαζί της αλλά και με τους υπόλοιπους συναγωνιστές της «Αλληλεγγύης». 

 

Κατάληξη  



 

 

19 
Φίλες και φίλοι, 

Τα προηγούμενα χρόνια ήταν δύσκολα για τον τόπο και τον λαό μας. 

Πολλά τα λάθη, οι αστοχίες και οι προκλήσεις.  

Μνημόνια, κουρέματα, χρεοκοπίες και σκάνδαλα. 

 

Είναι εύκολο και ανθρώπινο, όταν βιώσεις τα κακά, να νιώθεις πως όλα είναι μάταια, όλα είναι μαύρα, όλα είναι 
απέλπιδα. 

Όμως, ακριβώς τέτοιες στιγμές απελπισίας είναι που αξίζει να θυμόμαστε πως υπάρχει και η άλλη Κύπρος. 

Υπάρχει και η άλλη Κύπρος που τα έβαλε με την μεγαλύτερη αυτοκρατορία στον κόσμο και κέρδισε την 
ελευθερία της.  

Υπάρχει η Κύπρος που μόνη της αναστήθηκε μέσα από τα χαλάσματα της εισβολής. 

Υπάρχει η Κύπρος που παρά την κατοχή, πέτυχε την ένταξη της στην ευρωπαϊκή ένωση. 

Υπάρχει η Κύπρος που μέσα σε δέκα χρόνια, βγήκε από μνημόνιο, μοίρασε το χρέος της και παρουσιάζει μια 
από τις καλύτερες οικονομικές επιδόσεις της Ευρώπης.   

Το 1953 ο Σεφέρης διαπίστωσε ότι η Κύπρος «είναι ένας τόπος όπου το θαύμα λειτουργεί ακόμη». 

 

Συναγωνίστριες και συναγωνιστές, 

Πιστέψετε στο λαό μας.   

Πιστέψετε στο κόμμα και τις αρχές μας. 

Μπορούμε να πετύχουμε. 

Πρέπει να πετύχουμε. 

ΚΑΙ θα πετύχουμε. 

Με σκληρή δουλειά και αποφασιστικότητα. 

Θα πετύχουμε το θαύμα. 

Για το καλό της Κύπρου.  
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